
 

BULLETIN VAN VRAGEN EN 

ANTWOORDEN 

 

27ste jaargang 

nr. 3 – 17 januari 2023 

 
------------------------------------------------------------------------------------- 
 

In het Bulletin van Vragen en Antwoorden worden vragen van Raadsleden en de 
antwoorden daarop letterlijk en volledig opgenomen. Elke briefschrijver is 

verantwoordelijk voor zijn/haar tekst waarvan de inhoud niet bindend is voor 
het Stadsbestuur. 
 

Vraag 2070: Raadslid Andries Neirynck (23 april 2021) 
 
Jaarrekening 2020, een aantal vragen 

Hieronder nog enkele vragen i.v.m. het jaarverslag: 

1. Er is sprake van een conceptstudie voor Sint-Pieters, waarover gaat dit juist? 

2. Sacred Books/Secret Libraries wordt ondersteund door stad Brugge. Kunnen we feedback 
krijgen wat ze allemaal gerealiseerd hebben? Hoeveel subsidies gaan hier jaarlijks naartoe? 

3. Het project van de Bleekweide kent vertraging tgv beroep in vergunningsaanvraag. Wat is 
de stand van zaken van in dit dossier? 

4. Hoe staat het met het verder realiseren van de Brugse Groene Gordelfietstroute, onder 
meer tussen het Chartreusinnebos en het Foreestbos is er nog een leemte. 

5. Katelijnepark: welke invulling ziet het stadsbestuur voor het park naast een zomerbar in 
2021? Kan een gedeelte van het park ecologisch beheerd worden? Kan er iets gedaan 
worden aan het zwerfafval bijvoorbeeld door het inzetten van stadswachters? Kan er een 
slagboom komen om parkeren te vermijden in het park? 

6. Werking rond de oeverzwaluw. In de Dudzeelse polder is er een kolonie gekend. Groen 
Brugge vraagt een maximale vrijwaring van dit natuurgebied. Wat is de visie van het 
stadsbestuur? 

7. Hoe staat het met de aanleg door de VLM van de fietsdoorsteek door de Wulgenbroeken? 

8. Brugge Inc.: Groen Brugge vraagt om bovenal in de stationsomgeving ruimte te voorzien 
voor startups, IT bedrijven, en dergelijke. De stationsomgeving is en blijft de A locatie om 
dergelijke nieuwe bedrijvigheid aan te trekken. Bovendien zijn onze hogescholen en 
universiteiten daar aanwezig. Is het stadsbestuur bereid om aan de Vlaamse regering te 
vragen Chartreuse te vrijwaren van het ontwikkelen van een kantoorachtige zone en 
Chartreuse aldus groen te laten? 

Antwoord 2070: 

Jaarrekening 2020, een aantal vragen 

 



Binnen de Dudzeelse Polder is 174 ha aangeduid als één van de natuurcompensatiegebieden voor 
de inname van 282 ha SBZ-V (vogelrichtlijngebied) aan de achterhaven van Zeebrugge en voor 
de inname van natuurtypes die beschermd zijn volgens het Vegetatiebesluit die buiten het 
oorspronkelijke SBZ-V lagen. Binnen die natuurcompensatiegebieden bestond de taakstelling om 
362 ha natuurtypes te creëren.  
 
In dit kader zijn in die beschermde delen van de Dudzeelse Polder natuur technische grondwerken 
zoals vlakvormig afgraven van (gedeelten van) percelen, het graven van laantjes, het afgraven 
van oeverzones van grachten, het hydrologisch optimaliseren door het plaatsen en/of vernieuwen 
van stuwen, plaatsen van gronddammen en het ruimen van de sliblaag van een waterloop en het 
aanleggen van een grondwal als volumebuffer op de rand van de Dudzeelse Polder uitgevoerd.  
 
Een recente stand van zaken is te raadplegen via: 
https://purews.inbo.be/ws/portalfiles/portal/34435984/Verstraete_etal_2021_MonitoringBroedvog
elsVegetatieHydrologieAchterhavenZeebruggeResultaten20192020.pdf 
 
Wat betreft de oeverzwaluw, is het voorkomen van deze soort in werven en gronddepots niet 
enkel een vraagstuk voor Zeebrugge. De belangrijkste regio’s voor de soort in Vlaanderen zijn de 
Maasvallei in Limburg en de havengebieden van Antwerpen en (in steeds mindere mate) 
Zeebrugge.  
 
Deze soort maakt van nature zijn nest in steile rivieroevers, maar zal bij afwezigheid van dit type 
oevers uitwijken naar antropogeen verstoorde sites als bouw- en ontginningsterreinen en 
gronddepots. Het is bovendien een soort die relatief flexibel is en van jaar tot jaar behoorlijk kan 
wisselen van locaties.  
 
De oeverzwaluw is een categorie 2 soort volgens het Soortenbesluit. Oeverzwaluwen die zich 
vestigen op een bouwterrein mogen niet verstoord worden tijdens het broedseizoen. Werken 
worden dus best pas hervat na het broedseizoen (half september). 
Om de vestiging van een kolonie oeverzwaluwen op de werf te vermijden, zijn preventieve 
maatregelen mogelijk: zandhopen met steile wanden vermijden, opteren voor flauwe taluds, voor 
de start van het broedseizoen de steile wanden afdekken met vb. steigergaas. In Zeebrugge is 
ook een zeer verdedigbare aanvullende optie om de dieren te lokken naar een broedwand die op 
een minder hinderende locatie staat.  
Meer informatie is te vinden op de factsheet van Vogelbescherming.nl: 
https://www.vogelbescherming.nl/docs/44938756-e7f3-4b49-a0f7-69323f692047.pdf 
 

Vraag 2071: Raadslid Geert Van Tieghem (19 november 2022) 
 
Absenteïsmegraad anno 2021/2022 van de stad, ocmw en welzijnsverenigingen 

 
De absenteïsmegraad anno 2020 (ziekte/ongeval/arbeidsongeval) in stad en OCMW bedroeg 
respectievelijk 7,94 % en 14,10 %.  Sedert 2021 zijn ons geen cijfers meer bekend.  (laatst 
antwoord dateert van 21/6/2021) 
 
Graag wensen we – uitgesplitst per entiteit/vereniging en per jaar -- een detail van 2021 en 2022 
(tot en met oktober 2022), van de absenteïsmegraad bij de  STAD, bij het OCMW en bij iedere 
welzijnsvereniging (Mintus, Spoor, Ruddersstove, Wok, De Blauwe Lelie, ’t Sas en SVK) volgens : 
 

 Statutairen en contractuelen 
 Langdurig arbeidsongeschikten (> 4 maanden) en anderen 
 Onderscheid ziekte/ongeval/arbeidsongeval 

 
Gelieve ons ook de exacte berekeningswijze te duiden.  
 
Welke acties ondernam elke entiteit in het kader van absenteïsme sedert 2021 ? 
 
We nemen aan dat al deze gegevens zeer frequent gemonitord en opgevolgd worden binnen elke 
entiteit en dan ook snel beschikbaar zijn.  



Antwoord 2071: 

Absenteïsmegraad anno 2021/2022 van de stad, ocmw en welzijnsverenigingen 

 

In bijlage vindt u antwoord op uw schriftelijke vraag m.b.t. stad Brugge. 

22324 bijlage 
stad.pdf

 

Vraag 2072: Raadslid Andries Neirynck (11 december 2022) 

Rooien historische boomgaard KHCB 

De KHCB zou een aanvraag ingediende hebben om de activiteiten uit te breiden ter hoogte van de 
historische boomgaard die aangrenzen aan de chalet van de KHCB op de sportterreinen van de 
watertoren. 
 
Is het stadsbestuur bereid om deze boomgaard op te offeren? 
 
Kan er een overleg gepland worden met de buren omtrent de activiteiten op deze sportterreinen, 
zoals dit vroeger de gewoonte was tijdens het bestuur onder Burgemeester Patrick Moenaert? 

Antwoord 2072: 

Rooien historische boomgaard KHCB 

Momenteel is er een omgevingsaanvraag ingediend (OMV_2022126509) met betrekking tot het 
aanleggen van een opwarm- of oefenveld voor hockey. 
 
De omgevingsaanvraag is op vandaag nog niet volledig verklaard, er ontbreken nog zaken die de 
aanvrager moet aanleveren. Het advies van de GOA zal gebaseerd zijn op de toetsing aan de 
goede ruimtelijke ordening, het inwinnen van de nodige adviezen en de resultaten van een 
eventueel openbaar onderzoek. Op vandaag is er nog te weinig informatie om een advies te 
kunnen formuleren. 
 

Vraag 2073: Raadslid Karin Robert (13 december 2022) 
 
Nieuwe bomen in de Malehoekwijk, nabij Stalmeesterstraat/Baanderheerstraat 

 
Vorige week werden in de wijk Stalmeesterstraat/Baanderheerstraat nieuwe bomen aangeleverd. 
Schitterend! 
Alleen...  
Een boom moet zo snel mogelijk worden geplant om uitdroging te voorkomen.  
Ondertussen liggen de bomen al een kleine week in de vrieskou en wind. 
De kans is groot dat hierdoor deze bomen het niet zullen overleven. 
 
Locatie waar nu de bomen liggen. Zie foto hieronder. Oranje lijn. 
 



 
 
Graag een vlugge oplossing voor deze waardevolle investering in het bomenbestand van onze 
stad. 

Antwoord 2073: 

Nieuwe bomen in de Malehoekwijk, nabij Stalmeesterstraat/Baanderheerstraat 

 
Bedankt voor uw bezorgdheid voor het stedelijk bomenpatrimonium. De dienst Openbaar Domein deelt die 

bezorgdheid vanzelfsprekend. Onze werfcontroleur had de ondeskundige situatie waarop de 
bomen voor de wijk Stalmeesterstraat/Baanderheerstraat tijdelijk gestockeerd werden ook 
opgemerkt, nog voor ontvangst van uw melding. Wij gaven de aannemer op dinsdagochtend 13 
december 2022 reeds de opdracht om in afwachting van de aanplanting de bomen, ofwel in te 
drijven ofwel te beschermen met extra jute zakken. Indien in het komende groei seizoen 
vastgesteld wordt dat de bomen schade hebben geleden ten gevolge van het minder 
oordeelkundig stockeren van de bomen, dan ligt de last voor een heraanplant bij de aannemer.  
 

Vraag 2074: Raadslid Karin Robert (2 januari 2023) 

Vuurwerk in Brugge, oud en nieuw 

Hierbij enkele vragen ivm het vuurwerkgebruik in Brugge bij de overgang van oud naar nieuw,... 

1. Wat is de kostprijs van het vuurwerk dat stad Brugge op oud naar nieuw afstak? 
2. Wat is de samenstelling van dit vuurwerk? 

            -Werd gekozen voor een productiemethode die geen zware metalen meer bevat? 
            -Werd gekozen voor een productiemethode waarbij het afval van het vuurwerk biologisch 
             afbreekbaar is (hulzen en toebehoren bestaande uit karton ipv plastiek?) cfr stad Gent 

3. Wat bepaalt of vuurwerk 'geluidsarm' is? 



4. Welke overtredingen en hoeveel werden er op grondgebied Brugge begaan (geregistreerd) 
ivm vuurwerk afsteken?    

Feestvuurwerk afsteken mag enkel tussen 23u en 2 uur bij overgang oud naar nieuw, 
zonder voorafgaande schriftelijke toelating. (website stad Brugge) 

5. Zijn er ongevallen gebeurd op het grondgebied van Brugge als gevolg van het afsteken van 
vuuwerk?  Welke? 

6. Is er in Brugge ook sprake van gebruik van 'zwaarder' vuurwerk en dit ook tov politie en 
hulpdiensten? 

Antwoord 2074: 

Vuurwerk in Brugge, oud en nieuw 

Vraag 1: Kostprijs vuurwerk 

 
Brugge Feest wordt georganiseerd door het Comité voor Initiatief Brugge die het vuurwerk ten 
bedrage van 10.000 euro (excl. BTW) heeft bekostigd. 
 
Vraag 2: Samenstelling vuurwerk (info verkregen van de organisator): 
 

 Chemische samenstelling; 

 Koperverbindingen kleuren blauw-groen wanneer ze ontbranden; 

 Een pyrotechnisch mengsel bestaat uit de volgende hoofdingrediënten: 
 
Oxidator, de stof die elektronen opneemt tijdens de chemische reactie. Bij een normale 
verbranding is dit zuurstof uit de lucht, maar omdat het mengsel een deflagratie moet ondergaan 
of in een afgesloten ruimte moet branden, wordt gebruikgemaakt van een stof die zuurstofatomen 
kan doneren of zelf elektronen kan opnemen. Veelgebruikte oxidatoren zijn lithiumnitraat, 
kaliumnitraat, kaliumchloraat, kaliumperchloraat, ammoniumnitraat, calciumsulfaat, 
strontiumnitraat en bariumnitraat. 
 

Reductor, een stof die elektronen afstaat tijdens de chemische reactie. Een reductor kan elke 
brandbare stof zijn, zolang deze maar een vaste aggregatietoestand heeft. In vuurwerk worden 
vooral organische verbindingen zoals sacharose, dextrose, houtskool of rode gom gebruikt. Soms 
worden ook anorganische verbindingen zoals metaalpoeders gebruikt: aluminium, magnesium, 
koper en titanium. Ook niet-metalen als zwavel en (rode) fosfor worden weleens gebruikt. 
 

Vlamkleurende stoffen. De verschillende kleuren worden verkregen door het natuurkundig 
principe dat verschillende atoomsoorten bij het terugvallen in hun grondtoestand tijdens sterk 
verhitten fotonen (lichtdeeltjes) van een bepaalde golflengte uitzenden (dus een bepaalde kleur 
licht). Verschillende kleuren kunnen gemaakt worden door het gebruik van de volgende zouten of 
atomen: 
 

Natrium geel 
Kalium rood/violet 
Barium wit (BaO), groen (BaCl2) 
Strontium dieprood 
Calcium steenrood (CaCl2), geel 

(CaO) 
Koper groen/blauw 
Magnesium wit 

 
Het afsteken van het vuurwerk gebeurt door een professionele firma die over een vergunning 
beschikt om dit type vuurwerk te gebruiken. Het Comité voor Initiatief kreeg van de vuurmaker de 
bevestiging dat er enkel middelhoog vuurwerk gebruikt ging worden. Dit is, volgens het comité, 
hierdoor diervriendelijker omdat het minder harde knallen veroorzaakt. De locatie van afvuren 



werd gekozen in overleg met de brandweer en de politie (halverwege 't Zand en het Station). De 
locatie ligt op meer dan 100 meter van enige bebouwing. Het vuurwerk werd ingekort.  
 
Vraag 3: Wat bepaalt of vuurwerk “geluidsarm” is ? (informatie ingewonnen via Google 

en Dierenwelzijn/Milieu) 
 

Bij geluidsarm vuurwerk is het geluidsniveau maximaal 85 decibel en dus is er geen luide knal. 
In tegenstelling tot klassiek vuurwerk waarbij knallen tot wel 170 decibel mogelijk 
zijn. Geluidsarm vuurwerk is dus een veel diervriendelijker alternatief. 
Dienst Dierenwelzijn/Milieu merkt op dat er geen officiële productnormering lijkt te zijn en/of 
‘geluidsarm vuurwerk’ pas zo genoemd mag worden als het voldoet aan bepaalde voorwaarden. Er 
wordt vaak verwezen naar die 85 dB, maar dit wordt nergens officieel terug gevonden en ook niet 
of dat dB(A) is, uitgemiddeld of piek, ter hoogte van het publiek/omgeving of in de lucht … Bij 
traditioneel vuurwerk ontstaat een luide knal veroorzaakt door de 'break' van de lading in de 
vuurpijl. Deze lading zorgt ervoor dat de vuurpijl uit elkaar spat. Deze knallen kunnen een volume 
halen tot 170 decibel(!). Bij geluidsarm vuurwerk is er enkel lawaai bij de ontsteking.   
 

Vraag 4: In de vergunning werden volgende voorwaarden opgenomen voor het afsteken 

van het vuurwerk: 

 

Brandweer 

 De voorwaarden vermeld in het brandpreventieverslag moeten worden nageleefd – 

contact: brandweer.preventie@zone1.be - tel 050 68 18 43 (zie bijlage); 

 

 

 

 

 

 14 dagen voor het evenement moet de organisator een rasterplan en een beknopt 

noodplan aan de hulpdiensten bezorgen; 

 De brandweer is ter plaatse aanwezig tijdens het vuurwerk; 

 

Noodplanning 

 Nakomen adviezen/voorwaarden brandweer en politie; 

 Afsluiten van de nodige en verplichte verzekeringen; 

 Invullen en terug bezorgen ten laatste 6 weken voor het evenement van een medische 

risicoanalyse (MRAE) via noodplanning@brugge.be. Het formulier is terug te vinden 

op https://www.brugge.be/mrae/meldingsformulier-nc112; 

 Opmaken en bezorgen van een intern veiligheidsplan/afspraken ten laatste 4 weken voor 

het evenement via noodplanning@brugge.be; 

 Hanteren verstandig schenkgedrag; 

 Naleven regelgeving voedselveiligheid en -hygiëne (zie FAVV). 
 
EHBO 

 Er is een EHBO-koffer beschikbaar en de medewerkers weten deze liggen. 

 Ervoor zorgen dat de verantwoordelijke personen nuchter blijven om het feestgebeuren in 

de gaten te houden en de EHBO-koffer te gebruiken.   

 Afspraken maken in welke situaties de hulpdiensten worden verwittigd. 
 
Medisch component 

Organisator moet voorzien in een medisch component. Dit component moet minimaal bestaan uit: 
 Aanwezigheid van minimum 1 verpleegkundige;  

 Aanwezigheid van hulppost met communicatiemiddelen;  

 Aanwezigheid van een ziekenwagen. 
 
Feestvuurwerk afsteken mag enkel tussen 23u en 2 uur bij overgang oud naar nieuw, 

zonder voorafgaande schriftelijke toelating  

 

23001 
bijlage-brandweerpreventieverslag.pdf



Dit is conform artikel 16 van de politieverordening betreffende de bestrijding van geluidshinder en 
de muziekactiviteiten niet ingedeeld volgens Vlarem: https://www.brugge.be/geluidshinder-en-
niet-ingedeelde-muziekactiviteiten---verordening-dd-25-juni-2019 
 
In de periode tussen 29/12/2022 21:00 uur en 01/01/2023 07:00 uur waren er in totaal 14 
meldingen rond gebruik van vuurwerk. Er werden geen overtredingen opgesteld voor het illegaal 
afsteken van vuurwerk. 

 Op 29/12/2022 zijn drie meldingen waarbij telkens vuurwerk werd afgestoken op een 

pleintje of een parking. Bij controle door de politie kon niemand meer worden 

aangetroffen. 

 Op 31/12/2022 zijn er 6 meldingen van vuurwerkgebruik, daarbij ging het om 3 gevallen 

waarbij personen gericht vuurwerk afschoten in de richting van de omstaanders en de 

politie. Gelukkig geraakte niemand gekwetst, maar er werden wel 2 personen opgepakt en 

bestuurlijk van hun vrijheid beroofd voor het verstoren van de openbare orde. 

 Op 01/01/2022 zijn er 5 meldingen van vuurwerkgebruik, ook daarbij waren 2 gevallen 

waarbij personen gericht vuurwerk afschoten of gooiden in de richting van de 

omstaanders. Ook hier werden 2 personen opgepakt en bestuurlijk van hun vrijheid 

beroofd voor het verstoren van de openbare orde. De laatste melding rond het gebruik van 

vuurwerk was om 00:40 uur.  

Vraag 5 : Zijn er ongevallen gebeurd op het grondgebied van Brugge als gevolg van het 

afsteken van vuurwerk?  Welke?  

Bij de politie zijn geen ongevallen gekend. De databanken geven geen volledig beeld, gezien de 
meeste hulpvragen autonoom door het hulpcentra 112 worden afgehandeld en zij de 
ziekenwagens uitsturen (vaak zonder de politie te verwittigen). 

Vraag 6: Is er in Brugge ook sprake van gebruik van 'zwaarder' vuurwerk en dit ook tov 

politie en hulpdiensten?  

Ook in Brugge werd het gebruik van ‘zwaarder’ vuurwerk vastgesteld. Er was zeker sprake van 
‘knaldrang’. Overal in de stad werd vuurwerk afgestoken en de resten van de pijlen zijn ook op 
daken, voertuigen en in privétuinen terechtgekomen. Voor het ‘officiële’ vuurwerk werd tot op het 
laatste moment bekeken of het vuurwerk wel veilig kon worden afgeschoten. Er was hiervoor 
multidisciplinair overleg en uit veiligheidsoverwegingen (sterke wind in ongunstige richting) werd 
de afvuurplaats verschoven verder weg van ’t Zand. De particulieren die zelf vuurwerk afschoten, 
hielden veel minder rekening met veiligheidsoverwegingen.   

Vanuit verschillende straten die uitmonden op ’t Zand schoten jongeren gericht met vuurwerk 
naar de menigte en de ordediensten die aan de rand van de massa stonden opgesteld. In een 
enkel geval gooide een jongere een zware voetzoeker/vuurpijl ostentatief onder een geparkeerd 
politievoertuig.  

 


